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خبری »دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید وازگین غریبیان ساکی  را گرامی می دارد

برای اولین بار؛

غرفه تحویل ضایعات الکترونیکی 
در پایتخت راه اندازی می شود

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران گفت 
ضایعات  تحویل  غرفه   ۲۸ کشور  در  بار  اولین  برای  که 

الکترونیکی )الکتروکاپ( در پایتخت راه اندازی می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، صدرالدین علیپور روز گذشته با 
اعلام این خبر، به دلایل راه اندازی این غرف اشاره کرد و 
گفت: آمارهای موجود نشان می دهد که سال گذشته روزانه 
۳۷ تن و در ۴ ماهه اول امسال روزانه ۵۲ تن ضایعات 
الکترونیکی در تهران جمع آوری شده که تحت این شرایط، 

آمار سالیانه این نوع پسماند عدد قابل توجهی است.
جمله  از  الکترونیکی  پسماندهای  اینکه  بیان  با  وی 
جبران  عواقب  با  ها  آن  دفن  که  هستند  پسماندهایی 
ناپذیری برای محیط زیست همراه است، اضافه کرد: این 
زباله ها به دلیل داشتن فلزات سنگین مانند سرب موجب 
از بین بردن گیاهان، آلودگی منابع آب زیرزمینی و تهدید 
تصمیم  دلیل  همین  به  شوند.  می  شهروندان  سلامت 
گرفتیم تا با راه اندازی غرف الکتروکاپ، مدیریت این نوع 
زباله ها را بیش از پیش مورد توجه قرار دهیم و امکان 
زمینه  این  در  را  غیرمجاز  عوامل  و  گردها  زباله  فعالیت 

محدود کنیم.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند با اشاره به شیوه فعالیت 
این غرف گفت: مانند غرفه های پسماند خشک، شهروندان 
با مراجعه به غرفه های الکتروکاپ، ضایعات الکترونیکی 
خود را تحویل می دهند و به اندازه ارزش ریالی هر کیلو، 

مبلغی را دریافت می کنند.
علیپور با بیان اینکه هر وسیله الکترونیکی حتی باطری 
نوع ضایعات می شود،  این  های تمام شده هم شامل 
عنوان کرد: پیمانکار طرف قرارداد سازمان پسماند با جمع 
آوری این نوع از ضایعات و انتقال آن ها به کارخانه ای 
ویژه، این نوع از زباله را بازیافت و دوباره وارد چرخه می 
کند. تمامی این اقدامات هم به دنبال اجرای طرح کاپ و 
برای جلوگیری از فعالیت عوامل غیرمجاز تفکیک پسماند و 

جلوگیری از دفن این نوع زباله انجام می شود.
وی از جانمایی ۲۸ غرفه الکتروکاپ و آغاز فعالیت آن ها در 
آینده ای نزدیک خبر داد و گفت: این غرف در تمامی مناطق 
۲۲ گانه و در معابر پرتردد مانند خیابان نیاوران، پاسداران، 
هروی، آیت الله کاشانی، بلوار فردوس، سی تیر، پیروزی، 
افسریه، جوادیه، اتوبان شهید محلاتی، خانی آباد، دولت 

آباد و ... افتتاح خواهد شد.

رئیس پلیس تهران بزرگ اعلام کرد: کیوان امام وردی که در 
روزهای گذشته شکایات زیادی علیه او از جانب قربانیانش 
در فضای مجازی مطرح شده بود توسط پلیس امنیت 

عمومی پایتخت دستگیر شد.
روز  رحیمی«  »دنیای هوادار«، سردار »حسین  گزارش  به 
گذشته اظهار داشت: ماموران پلیس امنیت عمومی تهران 
با رصد فضای مجازی با شکایت های متعددی روبرو شدند 
که نشان می داد فردی به نام »ک.الف« با فریب دختران 
دانشجو و کشاندن آن ها به خانه خود اقدام به آزار و اذیت 

آنان کرده است.
رئیس پلیس پایتخت گفت: با توجه به حجم شکایت ها 
و جریحه دار شدن احساسات عمومی جامعه تحقیقات 
گسترده ای در این زمینه آغاز و در نهایت متهم دستگیر شد.
سردار رحیمی با اشاره به اینکه متهم در بازداشت پلیس به 
سر می برد، بیان داشت: تمام شاکیان با اطمینان از محفوظ 
ماندن هویتشان در نزد پلیس می توانند برای طرح شکایت 
به پلیس امنیت عمومی واقع در انتهای خیابان مطهری، 

خیابان سروش مراجعه کنند.

خبر اول

متهم تجاوز به دختران دانشجو؛

»کیوان امام وردی« دستگیر شد
محیط زیست

شمار بهبودیافتگان مبتلایان کرونا به 313 هزار و 58 نفر رسید

آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها از ۱۵ شهریورماه

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: تاکنون ۳۶۳ هزار و ۳۶۳ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۱۲۵ نفر در 
۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور 
به ۲۰ هزار و ۹۰۱ نفر رسیده است و تاکنون 313 هزار 
و 58 نفر از بیماران، بهبودی افته و از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی 
از ابتلا به این ویروس در کشور بیان کرد: تا دیروز و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۲۱۳ 
بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 
که یک هزار و ۵۹ نفر از آن ها بستری شدند. با این 
حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۳۶۳ هزار 

و ۳۶۳ نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۱۲۵ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 

جان باختگان این بیماری به ۲۰ هزار و ۹۰۱ نفر رسید.
لاری گفت: خوشبختانه تاکنون ۳۱۳ هزار و ۵۸ نفر از 
بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. 
همچنین ۳۸۳۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 

وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
معاون وزیر بهداشت افزود: تا کنون سه میلیون و 
۸۸ هزار و ۳۱۳ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور 

انجام شده است.

آخرین رنگ بندی استان ها از نظر کرونا

وی درباره آخرین وضعیت استان ها از نظر شیوع کرونا 
بیان کرد: بر اساس بررسی های انجام شده، استان های 
با وضعیت قرمز شامل تهران، مازندران، گیلان، قم، 
کرمان،  شرقی،  آذربایجان  رضوی،  خراسان  اصفهان، 

خراسان شمالی، سمنان، یزد، زنجان و قزوین هستند.
بیماری  هشدار  وضعیت  با  استان های  افزود:  لاری 
فارس،  البرز،  غربی،  آذربایجان  خوزستان،  شامل  نیز 
لرستان، هرمزگان، اردبیل، بوشهر، کرمانشاه، کهگیلویه و 
بویراحمد، خراسان جنوبی، مرکزی، ایلام، چهارمحال و 

بختیاری و گلستان هستند.

۱۱۷ شهرستان در وضعیت قرمز

 ۱۱۷ حاضر  حال  در  گفت:  بهداشت  وزیر  معاون 
شهرستان در سراسر کشور در وضعیت قرمز بیماری، ۱۱۰ 
شهرستان در وضعیت هشدار قرار دارند و همان گونه 
که در روزهای گذشته به اطلاع رسید، میزان موارد ابتلا 
و بستری روزانه در کشور دارای یک روند نسبتا کاهشی 
است. مهم ترین عامل در کاهش تدریجی موارد ابتلا و 
بستری، رعایت بیشتر و جدی تر پروتکل های بهداشتی 
و استفاده جدی تر و همگانی تر از ماسک توسط مردم 
رفتار  به  کشور،  در  کاهشی  روند  این  تداوم  است. 

اجتماعی مناسب ما در رعایت پروتکل های بهداشتی 
بستگی دارد. قطعا هرگونه سهل انگاری شرایط باعث 
توقف این روند کاهشی و احتمال خیز مجدد بیماری 

را تقویت می کند.
سخنگوی وزارت بهداشت افزود: تداوم عزم و اراده ما 
در رعایت اصول سه گانه بهداشتی شامل شست وشوی 
مرتب دست ها، فاصله گذاری فیزیکی به میزان ۱.۵ تا 
دو متر و استفاده از ماسک امری لازم و ضروری است 
و رعایت این اصول کمک زیادی به قطع زنجیره انتقال 

بیماری در کشور می کند.

عزاداری ها بر اساس دستورالعمل های مصوب 
برگزار شود

لاری گفت: با عنایت به برپایی آیین های عزاداری سرور 
و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( در جای 
جای ایران اسلامی، از کلیه عاشقان و شاگردان مکتب 
امام حسین )ع( در کشور می خواهیم تا کمک کنند که 
آیین های عزاداری امسال بر اساس دستورالعمل های 
بهداشتی مصوب انجام شود. از همه مردم می خواهیم 
به منظور پیشگیری از خطر انتقال بیماری از هرگونه 
سفر در تعطیلات تاسوعا و عاشورای حسینی پرهیز 
کنند. امیدواریم با کمک و همراهی مردم شاهد برپایی 
محرمی سرشار از معنویت و آمیخته با شعور حسینی 

در همه کشور عزیزمان باشیم.

معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
آغاز سال تحصیلی دانشگاهها بر اساس مصوبه ستاد 

ملی مقابله با کرونا، ۱۵ شهریور ماه خواهد بود.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی اکبر حق دوست، رئیس 
کمیته اپیدمیولوژی ستاد ملی کرونا روز گذشته در 
نشست خبری ویدیو کنفرانس که از وزارت بهداشت 
برگزار شد افزود: در برخی شهرها مجازی و در برخی 
شهرها تلفیقی مجازی و حضوری خواهد بود. عمده 
ورودی جدید از کنکور به بهمن ماه منتقل می شود و 
تلاش می کنیم دانشجویان در شرف فارغ التحصیلی 
زودتر فارغ التحصیل شوند و به نوعی به خلوت شدن 

دانشکده ها کمک شود.
معاون وزیر بهداشت در پاسخ به پرسش در مورد تاثیر 
رفتارهای اجتماعی مردم ایران بر میزان شیوع ویروس 
کرونا افزود: کشورهای مختلف فرهنگ های مختلفی 
دارند و در برخی کشورهایی مثل چین، رفتار مردم و 

قانون پذیری و زیرساخت ها و تجربه آنها از ویروس های 
کرونای قبلی از کشورهای اروپایی متفاوت است. این 
تفاوت رفتار در کشورهای اروپایی هم وجود دارد. شاید 
در کشور ما علاقه به خانواده و پدر و مادر و مهمانی های 
خانوادگی یا این بحث های فرهنگی قوی تر از سایر 
کشورها باشد. این رفتارهای اجتماعی روی مدیریت 

ویروس کرونا تاثیر می گذارد.
وی گفت: بر اساس به توصیه سازمان جهانی بهداشت 
و اعداد رسمی، مرگ کرونا در افرادی حساب می شود 
که تست مولکولی آنها مثبت باشد و افرادی که تست 
آنها مثبت نباشد و حتی اگر علائم بالینی داشته باشند 
و فوت کنند، به عنوان فوتی ناشی از کرونا محسوب 

نمی شوند.
وی ادامه داد: در کشور دیگری ممکن است مردم در 
یکی از قهوه خانه ها بنشینند و با هم صحبت کنند یا در 
برخی کشورها مدارس شبانه روزی رونق داشته باشد. 

در ایران ماه مبارک رمضان و مراسم محرم را داریم 
که مباحث فرهنگی و موثر در چرخه انتقال بیماری 
در  ویروس  انتقال  روند  به  باید  می شود.  محسوب 
کشورمان نگاه کنیم. به عنوان یک کارشناس بهداشتی 
می گویم که اگر کنترل بهتری می شد شاید درصدی از 
بار بیماری کمتر می شد. میزان فوتی این بیماری در 
کشورهایی که خودشان را با ایران مقایسه می کنند، به 
نسبت یک میلیون نفر در ایران مدیریت خوبی انجام 

شده است.
معاون وزیر بهداشت گفت: برخی ممکن است با نگاه 
بدبینانه بگویند مرگ و میر بیشتر از این موارد اعلام 
شده است. در کشورهای مختلف تعریف ها یکسان 
نیست. برخی کشورها می گویند اگر مرگ در بیمارستان 
نباشد مورد شمارش قرار نمی گیرد. اگر کسی بیماری 
مثل سرطان داشته باشد و فوت کند به حساب کرونا 

گذاشته نمی شود.

کرونا در ایران
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اجتماعی

یکی دیگر از مدافعان سلامت استان البرز پس از مدت ها 
خدمت به مردم و تحمل بیماری کرونا به آسمان پرکشید.

مرکز اطلاع رسانی دانشگاه علوم پزشکی استان البرز روز 
گذشته اعلام کرد که  پرستار متعهد و فداکار و مدافع 
سلامت بیمارستان امام حسین )ع( خانم »کبری باقری« در 
راه خدمت به مردم شریف استان، به علت ابتلا به بیماری 

کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد.
پیکر پاک این شهید خدمت و سلامت امروز در بیمارستان 

امام حسین )ع( در محمد شهر کرج با حضور همکاران وی 
و مردم تشییع شد.

پیش از این سه تن دیگر از پزشکان و پرستاران استان البرز 
در راه خدمت به مردم براثر ابتلا به کرونا جان به جان آفرین 

تسلیم کردند.
ویروس کرونا از ابتدای شیوع تاکنون ۱۴ هزارو۹۰۷ نفر را در 
بیمارستان های البرز بستری کرده که از این تعداد ۹۰۷ جان 

خود را از دست داده اند.

»البرز« چه خبر؟

پس از مدت ها خدمت به مردم؛

مدافع سلامت آسمانی شد

دکتر »حسین کریم«:

شمار بستری شدگان کرونا در البرز به ۱۵ هزار نفر نزدیک شد

تمام اهتمام ما حمایت همه جانبه از تمامی بخش های کشاورزی است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز اعلام کرد که 
شمار بستری شدگان کرونا در مراکز درمانی این استان از 
ابتدای شیوع بیماری تاکنون به ۱۴ هزارو ۹۰۷ نفر رسید.

دکتر حسین کریم روز گذشته گفت: از مجموع کل ۱۴ 
هزارو ۹۰۷ نفر بستری شده کرونا در البرز تاکنون نتایج 
آزمایش ۱۴ هزار و ۱۸۰ نفر قطعی مثبت کرونا بوده است.

وی با بیان اینکه در زمان حاضر تعداد ۴۲۷ نفر شامل 
درمانی  مراکز  در  مشکوک  و  محتمل  قطعی،  موارد 

بستری هستند، افزود: از این تعداد  ۱۵۰ نفر بیمار قطعی 
کووید ۱۹ می باشند.

در  داشت:  بیان  البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
علائم  با  سرپایی  نفر   ۴۲۱ تعداد  گذشته  ۲۴ساعت 
مشکوک به بیمارستان های البرز مراجعه کرده اند که 

۶۳ مورد در بیمارستان ها بستری شده اند.
دکتر کریم با اشاره به اینکه تعداد  ۹۶ بیمار بستری شده 
جوان و پایین تر از سن ۵۰ سال هستند، تصریح کرد: 

تعداد بیماران بستری شده بدحال در ۲۴ ساعته گذشته 
به ۱۰۹ نفر رسید.

وی افزود: متاسفانه در ۲۴ ساعت گذشته ۵ بیمار کووید 
۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان 

این بیماری  در استان به  ۹۰۷ نفر رسید .
 از ابتدای شیوع کرونا تا کنون ۱۳هزار و ۵۵۴ نفر از 
مراکز درمانی ترخیص شده اند ۵۲ نفر آنان در ۲۴ ساعت 

گذشته راهی منازل خود شدند.

قایم مقام دبیر کل خانه کشاورز ایران گفت: تمام اهتمام و 
تلاش خانه کشاورز ایران حمایت همه جانبه از بخش های 
مختلف کشاورزی است و در این راستا از علم، مدیریت و 

دانش فنی برای جهش تولید بکارگیری خواهیم کرد.
دکتر عنایتاله بیابانی روز گذشته در جریان بازدید از بخش 
های مختلف شرکت تعاونی کشاورزی دامداران شهرستان 
رودسر -کلاچای با اشاره به لزوم بهره گیری از ظرفیت عظیم 
جوانگرایی در حوزه کشاورزی در سال جهش تولید، انتخاب 
مدیران خوب و کار آمد را یکی از ابزارهای موفقیت در روند 

کار و امور دانست.
وی خدمت به مردم را عملی ارزشمند ذکر و افزود: باورها 
و اعتقادات همه ما خدمت به جامعه  و این نگاه دو طرفه 

است و این برای همه ما باید حایز اهمیت باشد.
دکتر بیابانی در بخش دیگری با بیان اینکه علم باید در 
داخل کشاورزی باشد تا کشاورزی رونق داشته باشد توجه 

به این امر مهم را مورد تاکید قرار داد.
وی با ابراز نگرانی شدید از وضعیت مزارع برنج در سال 
جاری بواسطه بارش باران و آسیب پذیری کشاورزان از 

حیث تولید محصول تصریح کرد: خانه کشاورز ایران در این 
زمینه تمام همت خود را برای حمایت از کشاورزان به کار 
خواهد بست و تلاش می کنیم قدم های موثر و سازنده در 
این مسیر برداریم ضمن اینکه بیمه هم باید وظایف قانونی 

خود را به خوبی انجام داده و جبران خسارت نماید.
قایم مقام دبیرکل خانه کشاورز ایران دو چیز را فاکتور 
موفقیت کشور برای خدمت به مردم ذکر و آن ها را در حوزه 
سلامت مدیریت و توان و انرژی جوانان در عرصه مسئولیت 
پذیری عنوان کرد ضمن اینکه باید از تجارب افراد با تجربه 

نیز در فرایند امور استفاده کنند.
افزود:  و  دانست  کشاورزی  توسعه  نیاز  را  آموزش  وی 
متاسفانه در این زمینه نتوانسته ایم آن طور که باید نیازهای 

موجود در سطح کشور را پیاده کنیم.
وی موضوع اهمیت شیر و سلامت آن را مورد تاکید قرار 
داد و اظهار کرد: اگر ما بتوانیم روش های عملی دنیا را 
برای پایین آوردن بار میکروبی شیر داشته باشیم برای ما 

موفقیت آمیز خواهد بود.
دکتر بیابانی با بیان اینکه خانه کشاورز ایران بزرگترین حزب 
تاریخی ایران است از عضویت بیش از یک میلیون و 400 

هزار نفر تحت  پوشش این خانه خبر داد.
وی همچنین از عملکرد مهندس »فیروزی« -دبیر اجرایی 
خانه کشاورز گیلان- و دکتر »گیلانشاهی« -مدیر تعاون 
روستایی گیلان- به لحاظ مدیریت توانمند و خلاقانه آن ها 

در پیشبرد امور و اهداف خانه کشاورز قدردانی کرد.
دبیر اجرایی خانه کشاورز گیلان نیز در این مراسم با قدر 
دانی از دومین سفر استانی آقای دکتر بیابانی به منطقه 
آن را مایه مسرت و نشان از نگاه همه جانبه به توسعه 
کشاورزی استان ذکر و از وی خواست در راستای اعطای 
تسهیلات رایگان به کشاورزان خسارت دیده از برنج تلاش 

مضاعفی داشته باشند.
مهندس علیرضا فیروزی با بیان اینکه خسارات زیادی 
به کشاورزان برنجکار بواسطه بارش باران وارد شده افزود: 

مطمئنا این کمک ها التیامی بر زخم کشاورزان خواهد 
گذاشت.

وی در ادامه سخنان خود به دفاع از عملکرد مجموعه خود 
پرداخت و گفت: قدم های خوبی  در راستای توسعه،  تقویت 
و ارتقای شرکت تعاونی کشاورزی دامداران شهرستان رودسر 
- کلاچای در ابعاد و اشکال مختلف برداشته شده است و 
خوشبختانه شاهد تکمیل شدن زنجیره تولید در این شرکت 

هستیم.
مهندس فیروزی اضافه کرد: زنجیره تولید به نفع دامداران در 

حال تکمیل شدن است.
وی از افزایش متعارف قیمت شیر از دامداران و پرداخت به 

موقع مطالبات آنان خبر داد.
به گفته وی، در طی این مدت خدمات قابل توجهی به 
این  بین  اعتماد دوسویه  و خوشبختانه  دامداران شده 

تعاونی و دامداران وجود دارد.
استقبال  داد:  ادامه  گیلان  کشاورز  خانه  اجرایی  دبیر 
چشمگیری از این شرکت تعاونی از سوی مردم به عمل 
آمده و روزانه یک تا یک و نیم تن شیر از سوی مردم 

خریداری می شود.
به گفته وی، تمامی دستور العمل های بهداشتی را به 

واسطه بیماری کرونا انجام می دهیم.
فیروزی، حضور اساتید دامپزشکی برای برگزاری کلاس های 
آموزشی مربوط به تغذیه، دام را از دیگر فعالیت های این 

شرکت ذکر که با استقبال دامداران توامان بوده است.
وی با بیان اینکه نیازهای دامداران را به خوبی تامین می 
کنیم افزود: از لحاظ نهاده های دامی 21 مورد نهاد دامی 
داریم و هر گونه حمایت لازم باشد انجام می دهیم و تلاش 

های ما در این زمینه مثمر ثمر بوده است.
مهندس فیروزی، اعطای پانصد تن نهاده دامی در ماه و 
دریافت و جمع آوری میانگین ۱۲ تن شیر خام در روز از 
دامداران شهرستان و حمایت از سه هزار دامدار شهرستان را 

از فعالیت های این شرکت تعاونی برشمرد.

دربی همیشه حساس است؛

لطفا ظرفیت ها را بالا ببرید
بدون  دربی  دومین  این 
تماشاگر تاریخ خواهد بود. 
دربی شماره 40 در سال 73 
دربی  جنجال  از  بعد  هم 
رفت در بندرعباس و بدون 
شد  برگزار  تماشاگر  حضور 
که با تساوی بدون گل به 

پایان رسید.
البته آن دربی تقریبا حالت شو داشت. پرسپولیس در دیدار 
رفت همه جوره تیم برتر میدان بود و در حالی که با دو گل 
از استقلال پیش بود اما با اخراج »رضا شاهرودی« آماده ترین 
بازیکن آن روزهای فوتبال ایران ورق برگشت و ابتدا ابهران 
یک پنالتی برای استقلال گرفت و دقایقی بعد گل مساوی را 
استقلال زد. قضاوت متزلزل احمد ابهران ایجاد درگیری و تشنج 
را بین قلعه نویی با محرمی در دقایق پایانی به دنبال داشت 
و سپس تماشاگران خشمگین پرسپولیس وارد زمین شدند و 
ابهران را هدف گرفتند. اگر عابدزاده جلوی تماشاگران را نگرفته 
بود اتفاق بدی برای ابهران می افتاد و بازی نیمه تعطیل رها 
شد. آن بازی هم در نیمه نهایی لیگ بود و فدراسیون فوتبال 
بلافاصله پرسپولیس را سه بر صفر بازنده اعلام کرد و بازی 
برگشت را در حالی به بندرعباس منتقل کردند که انگار دست 
و پای بازیکنان را بسته بودند و بی حال ترین و نمایشی ترین 

فوتبالی بود که  دیدیم.
حالا پس از نزدیک سه دهه دو تیم در نیمه نهایی جام حذفی 
به هم رسیده اند. پرسپولیس با فتح چهارمین جام پیاپی لیگ 
الان آسوده خاطر است اما استقلال شدیدا به این پیروزی و 
رفتن به فینال جهت فتح جام خیز برداشته است. تغییرات 
پیاپی سه باره داوران دربی حکایت از تزلزل در تصمیم گیری 
کمیته داوران دارد اما امیدواریم دو تیم فارغ از این جنجال و 

هیاهوی بیرونی به فکر یک دربی زیبا و تماشاگرپسند باشند.
گفتیم پرسپولیس در آستانه تکرار دبل در فصل نوزدهم است 
و استقلال فرهاد مجیدی تشنه جام در این مرحله باید با هم 
مصاف دهند. دربی که همه شرایط لازم برای حساسیت و 

جذابیت را دارد به جز تماشاگر.
درست است که پرسپولیس انگیزه آنچنانی ندارد؛ ولی بازیکنان 
دو تیم تحت هر شرایطی که با هم رودرو شوند حساسیت 
بالاست و یقینا پرسپولیسی ها حتما تلاش مضاعفی خواهند 
داشت. اولا اینکه شکست در دربی را نمی خواهند قبول کنند 
و در پرونده خود ثبت کنند و در ثانی فتح جام دوم در یکسال 

برایشان حائز اهمیت است.
بنابراین به اندازه ای که هواداران انتطار دارند حساس خواهد 
بود. پس مربیان و بازیکنان دوتیم دچار توهم نباشند که نمی 
خواهند هردو جام را به یک تیم بدهند! ضمن اینکه برد دربی 
اصلا تضمین کننده قهرمانی نیست و تازه بعد از آن یک فینال 
سخت مقابل »تراکتورسازی« پیش رو است. پس ظرفیت ها 

را بالا ببرید...

پیش بازی

اجرای مصوبه افزایش حقوق کارکنان سازمان تأمین اجتماعی 
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی از اجرای مصوبه شورای حقوق و دستمزد درباره افزایش حقوق کارکنان این 
سازمان خبر داد و گفت: امیدواریم اجرای این مصوبه همزمان با روز کارمند موجب افزایش رضایتمندی و بهبود 

خدمت رسانی به مردم شود.

کشاورزی

سیدفرشاد فیض آبادی

 نویسنده و خبرنگار
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شهری

روایت یک آتش نشان؛

داستان کوچه سبلان...

نام گذاری انحصاری هر خیابان، معبر، کوچه و کلا هر 
مسیری که در شهرها وجود دارد، اهمیت خاصی برای 
شهروندان و به طور ویژه برای نیروهای امدادی شهری 
دارد. برای مثال وقتی شما نام یک کوچه را »نسترن« 
کوچه  یک  برای  اسم  این  از  نباید،  اصولا  می گذارید 
دیگر، حداقل در نزدیکی آن منطقه، استفاده کنید. از 
طرف دیگر کمیسیون نام گذاری معابر و خیابان ها در 
هر شهرداری )اگر چنین کمیسیونی اصلا وجود خارجی 
داشته باشد!( هم نباید نام یک کوچه و خیابان را بدون 
امدادی شهری خودسرانه و  نیروهای  به  اطلاع دادن 
فقط به خاطر درخواست عده ای از اهالی تغییر دهد. 
حتما می پرسید که تغییر بدهد چه می شود؟ نتیجه 
می شود مشکلی که ما یک ماه قبل در آتش نشانی شهر 

اردبیل با آن مواجه شدیم.
ساعت 23:12 دقیقه دوشنبه ای در تیر ماه، مرکز پیام 
سازمان به ما وجود یک مورد گیر کردن در آسانسور را 
در خیابان باغمیشه، کوچه سبلان پلاک 213 اطلاع داد. 
ما هم با توجه به نقشه شهر که در اختیار داشتیم به 
محل اعزام شدیم. چهار دقیقه بعد ما به کوچه سبلانی 
که داخل نقشه مشخص شده بود رسیدیم. ولی پلاک 
213 وجود خارجی نداشت و همه پلاک ها در این کوچه 

ارقام متفاوتی داشتند.
موضوع به مرکز پیام اطلاع داده شد و قرار شد که از 
از تماس  مخاطب آدرس دقیق تری گرفته شود. بعد 
دوباره مشخص شد که کوچه سبلان مذکور در واقع 
فاصله بسیار زیادی با کوچه سبلان نقشه ما دارد و اصلا 
در ابتدای تقاطع دو خیابان باغمیشه و خیابان سعدی 

اردبیل واقع شده است.

نتیجه چه شد؟ اینکه ما بعد از 18 دقیقه به محل حادثه 
کاملا  آسانسور  داخل  در  کرده  گیر  شهروند  رسیدیم، 
کلافه شده و به مرز سکته رسیده بود و همسایه های 
شهروند گیر کرده هم انواع متلک ها را بار ما کردند که 
چرا بعد این همه مدت تازه رسیده ایم به محل حادثه.

در واقع آن همشهری و همسایه هایش نمی دانستند که 
شهرداری محترم شهر اردبیل تازه دو ماه است که نام 
کوچه آن ها را از ساوالان به سبلان تغییر داده است و با 
نصب تابلوی سبلان در بالای کوچه آن ها کوچه سبلان 
ثبت شده در نقشه ما را هم به نام یک شهید دیگر 

تغییر داده است.
یعنی دوستان ما در شهرداری اردبیل احساس می کنند 
نام گذاری یک کوچه صرفا برای خوشگلی ست و خانه 
آخرش برای یک بسته پستی دست یک مامور پست 
فلک زده. به نظرشان این شهر نه نیروی آتش نشان دارد 
و نه اورژانس که برای پیدا کردن محل حادثه به نام 

کوچه ها و خیابان ها متکی باشند؛ به همین سادگی.
از طرف دیگر مکاتبات چندین ساله ما با آن ها هم برای 
عددگذاری به هر کوچه ای در کنار اسمِ آن کوچه هم 
به نتیجه نرسیده است. مثلا آن کوچه کذایی سبلان 
آن   از  بعد  کوچه  و  باشد  سبلان 25  کوچه  می تواند 

می تواند کوچه شهید اسدالهی 26.
وجود اعداد و ارقام می تواند کمک بسیار مؤثری به 
هنگام  اورژانس  و  آتش نشانی  مأموران  آدرس یابی 
بروز خطر و حادثه باشد. به طوری که یابنده آدرس با 
مشاهده اعداد و ترتیب آن ها به راحتی در می یابد به 
طرف محل حادثه می رود یا از آن دور می شود. این در 
حالی است که اگر بر روی تابلوها بدون رعایت ترتیبی 
خاص، صرفا اسامی کوچه نوشته شده باشد، تشخیص 
نزدیک  نظر  مورد  محل  به  مربوطه  نیروهای  اینکه 

می شوند یا از آن دور، امکان پذیر نیست.
بله دوست و همکار گرامی در شهرداری محترم و آن 
کمیسیون نام گذاری کذایی، نام کوچه ها و معابر برای 
نوشته شدنِ صرف بر روی یک تابلوی ساده نیست، 
می تواند باعث شود ما به جای 18 دقیقه تنها 4 دقیقه 

بعد از تماس شهروند به محل حادثه برسیم. با تشکر!

پایتختگزارش

شورای صیانت از حریم پایتخت ایجاد شود

کرونا باعث تعطیلی عزاداری ها 
در ماه محرم و صفر نشود

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر تهران 
به منظور توقف  از حریم  ایجاد شورای صیانت  خواستار 

ساخت و ساز در حریم پایتخت شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد سالاری در جلسه دیروز 
از  یکی  نامه  به  اشاره  با  تذکری  تهران طی  شورای شهر 
مقامات قضایی در خصوص حریم پایتخت، گفت: علی رغم 
حمایت هایی که مقامات محترم قضایی و سازمان بازرسی 
کل کشور از شهرداری تهران در صیانت و حفاظت از حریم 
پایتخت به مساحت ۶۰۰۰ کیلومتر مربع انجام داده اند اما 
اخیرا یکی از مقامات محترم قضایی به استناد یکسری 
قوانین و بدون توجه به دیگر قوانین موجود، نامه ای را 

نوشته اند که منجر به رها شدگی حریم می شود.
او تصریح کرد: اکنون شهرهای اقماری که طرح هادی و 
طرح تفصیلی آن ها پر شده است، اقدام به ساخت و ساز 
در مزارع، دشتستان ها، رودخانه ها و کوهستان ها کرده 
اند، البته مدیرکل حریم و معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری تهران تعاملاتی را با قوه قضاییه آغاز کرده اند که 

مؤثر هم بوده اما هنوز آن نامه، کن لم یکن نشده است.
سالاری با تاکید بر ضرورت حفاظت و صیانت از حریم، 
گفت: سیر تاریخی نشان می دهد که حریم همچنان در 
حال از دست رفتن است و دلیل آن هم وجود قوانین متعدد 
از جمله قانون تقسیمات کشوری، قانون تعاریف حریم و در 
حوزه کالبدی هم سند راهبردی حریم پایتخت با مساحت 
۵۹۱۸ کیلومتر مربع و قانون نظارت بر گسترش شهر تهران 

است که وقتی این قوانین را کنار هم می گذاریم با هم 
همخوانی و تطبیق ندارند و شرح وظایف وزارت کشور و 

وزارت راه و شهرسازی تبیین نشده است.
 وی ادامه داد: متأسفانه به سند مجموعه شهری که توسط 
دولت اصلاحات تهیه شده و در آن بر مدیریت و برنامه 
ریزی برای شهر تهران و شهرهای اقماری ذیل یک نهاد 

سیاستگذاری تاکید شده، توجه نمی شود.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر تهران 
گفت: مقام محترم قضایی طی نامه ای با استناداتی، به 
قانون تقسیمات کشوری اشاره کرده اند که حریم تهران 
۱۳۰۰ کیلومتر است و فقط در همین محدوده می تواند 
تخریب  به  اقدام  تواند  نمی  آن  از  و خارج  کند  فعالیت 
ساخت و سازهای غیرمجاز کند و حضور شهرداری تهران را 
خارج از مرز تقسیمات کشوری، غیرقانونی دانسته و عنوان 
شده که فرمانداری های دیگر می توانند از شهرداری شکایت 
کنند، از طرفی هم به عدم اجرای طرح راهبردی حریم اشاره 

کرده است.
از  راستای صیانت  در  دارم  افزود: من درخواست  سالاری 
حریم، رئیس شورای شهر تهران، متولی شوند و در کوتاه 
مدت یک شورای صیانت از حریم با حضور نمایندگان ارشد 
مدیریت شهری، وزارت کشور، وزارت راه و شهرسازی، قوه 
قضاییه و مجلس ایجاد شود تا این موضوع مورد بررسی قرار 
گیرد و در بلند مدت نیز  باید از شورای ساماندهی پایتخت، 

کمیسیون کلانشهرها و مجلس پیگیری شود.

رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای اسلامی 
شهر کرج توصیه کرد: در شهر باید حال و هوای عزای سیدالشهدا 
)ع( و یارانش را زنده نگه داشت و بیماری کرونا باعث تعطیلی 

عزاداری ها در ماه محرم و صفر نشود.
به گزارش »دنیای هوادار«، منصور وحیدی گفت: شهرداری و 
سازمان سیما و منظر باید اهتمام بیشتری نسبت به حال و هوای 
محرم حسینی داشته باشند و فضاسازی و آذین بندی شهرمان 
باید بگونه ای باشد که شور حسینی و حال و هوای محرم حفظ 

شود.
عضو شورای اسلامی شهر کرج بیان کرد: امسال متولیان مراسم 
عزاداری حضرت اباعبدالله الحسین )ع( فقط مسئول برگزاری 
شکوهمند این مراسم ها نیستند، بلکه در ابتدا مسئول صیانت 
از سلامت و جان عاشقان و علاقمندان به خاندان پیامبر )ص(، 
امام حسین )ع( و یاران باوفایش هستند و این افراد باید به این 

موضوع توجه کافی داشته باشند.
وحیدی تاکید کرد: انجام تبلیغات عمومی محرم و پیام های 
عاشورایی در سطح شهر با استفاده از ابزارها و ظرفیت های در 
اختیار شهرداری به نحو مناسب و شایسته انجام شود و در این 

شرایط خاص نقش رسانه ها و استفاده بهینه از فضای مجازی 
پررنگ تر می شود.

به گفته رئیس کمیسیون فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شورای 
اسلامی شهر کرج، در شرایطی که به دلیل شیوع ویروس کرونا 
انجام فرایض مذهبی با محدودیت رو به رو است، به دلیل ارادت و 
محبتی که مردم به اهل بیت )ع( دارند و مخصوصا به ماه محرم و 
واقعه کربلا، لازم است بدون فوت وقت تدابیر بیشتری اندیشیده 

شود تا شاهد حال و هوای عاشورایی باشیم.

در چنین روزی، کلیه معادن کشور »ملی« اعلام شد. 

در چنین روزی!

مدیریت شهری

بابک علی پور

 آتش نشان اردبیلی
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در خراسان جنوبی؛

۸۵۰ میلیارد تومان برای مسکن 
محرومان هزینه شد

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خراسان جنوبی گفت: 
مجموع اعتبار هزینه شده برای اجرای طرح مسکن محرومان در 
استان نزدیک به ۸۵۰ میلیارد تومان بوده که در گردش اقتصادی 

منطقه نیز تاثیر بسزایی داشته است.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی اصغر آسمانی مقدم روز گذشته 
در حاشیه آغاز عملیات اجرایی ۶ هزار واحد مسکونی شهری 
برای اقشار کم درآمد استان که همزمان با سومین روز هفته 
دولت و با حضور استاندار در شهرستان زیرکوه انجام شد، افزود: 
نهضت ساخت مسکن برای تمامی اقشار از سال گذشته در 

استان خراسان جنوبی آغاز شد.
وی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: با پیگیری های 
خوب استاندار خراسان جنوبی سال گذشته احداث ۱۰ هزار واحد 
مسکونی روستایی در سطح استان آغاز شد که تا پایان سال ۹۸ 

بخش زیادی از این واحدها به بهره برداری رسید.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خراسان جنوبی افزود: 
ساخت این واحدها تقریبا به مرحله پایانی رسیده و واحدهای 
احداثی توسط بنیاد مسکن ۱۰۰ درصد به اتمام رسیده است و در 

بسیاری از این واحدها مردم سکونت دارند.
وی عنوان کرد: اجرای ضربتی طرح ساخت مسکن محرومان 
در این حجم سال گذشته باعث کمبود کارگر و مصالح در 

شهرستان های استان شد.
آسمانی مقدم گفت: سال گذشته ۱۲ هزار واحد مسکن روستایی 
را بازسازی کردیم در حالی که در سنوات قبل از این سالانه 
بازسازی یک هزار و ۵۰۰ تا ۲ هزار واحد مسکونی روستایی را 

در برنامه داشتیم.
وی افزود: براساس دستور استاندار خراسان جنوبی در زمینه 
احداث این واحدها از ظرفیت کارگران داخلی استانی و مصالح 
بومی استفاده شد که این اقدام در گردش اقتصادی استان 
تاثیر بسزایی داشت. وی گفت: به واسطه احداث و تکمیل این 
واحدها چون براساس تفام نامه با سازمان برنامه و بودجه کشور 
بود، رییس سازمان برنامه و بودجه سه بار به استان سفر کرد و 
تاکنون با حضور دکتر نوبخت در مراحل مختلف هفت هزار واحد 
مسکن نیازمندان در استان افتتاح شد و اختتامیه این طرح را 

به زودی با حضور معاون رییس جمهوری برگزار خواهیم کرد.
مدیرکل بنیاد مسکن خراسان جنوبی اظهار داشت: تجربه موفق 
خراسان جنوبی در زمینه احداث ۱۰ هزار مسکن محرومان و 
پیگیری های استاندار خراسان جنوبی منجر به این شد که 
احداث ۶ هزار واحد برای اقشار کم درآمد در شهرهای زیر ۲۵ هزار 

نفر استان نیز در نظر گرفته شود.
وی ادامه داد: ما در خراسان جنوبی ۲۷ شهر زیر ۲۵ هزار نفر 
بیرجند، طبس، فردوس و  داریم و فقط شهرهای  جمعیت 

قاینات بالای ۲۵ هزار نفر جمعیت دارند.
وی گفت: متقاضیان مسکن شهری استان از ۵۰ میلیون تومان 
تسهیلات پنج درصد با بازپرداخت ۱۵ ساله و ۳۰ میلیون تومان 
کمک بلاعوض بهره مند خواهند شد و بقیه هزینه احداثی آورده 
متقاضیان است. مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خراسان 
جنوبی بیان کرد: این واحدها براساس تفاهم نامه سازمان برنامه 
استانداری  انقلاب اسلامی و  بنیاد مسکن  بودجه کشور،  و 
خراسان جنوبی که خرداد امسال در سفر رییس سازمان برنامه و 
بودجه امضا شد، احداث و برای این واحدها ۹۶۰ میلیارد تومان 
هزینه خواهد شد تا تکمیل شوند. وی با بیان اینکه اتفاقات 
خوب دیگری نیز در استان رخ داده و تفاهم نامه ای بین اداره 
کل راه و شهرسازی و بنیاد شهید کشور برای ساخت مسکن 
ایثارگران منعقد شده است گفت: براساس این تفاهم نامه ۲۰ 
هزار واحد مسکونی برای خانواده شهدا، جانبازان و آزادگان کشور 
باید احداث شود که ابتدا سهمیه خراسان جنوبی از محل این 
تفاهم نامه ۱۱۰ واحد بود و با پیگیری های دلسوزانه استاندار 
خراسان جنوبی و با سفر رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران 
کشور به خراسان جنوبی، سهمیه استان به هزار و ۷۰۰ واحد 

افزایش یافت.

»وزیر نیرو« خبر داد:

ایجاد 449 مگاوات نیروگاه 
خورشیدی در کشور 

وزیر نیرو با اشاره به اهمیت انرژیِ های تجدید پذیر در کشور 
گفت: تاکنون ۴۴۹ مگاوات ظرفیت نیروگاه خورشیدی در 

کشور ایجاد شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، دکتر رضا اردکانیان روز گذشته در 
حاشیه افتتاح ۲ هزار و۲۳۰ پروژه برق کشور که به صورت 
ویدئو کنفرانس در استان البرز برگزار شد، در گفت وگو با 
خبرنگاران افزود: در این بخش ۶۴ نیروگاه بزرگ به ظرفیت 
۴۰۴ مگاوات و تعدادی نیروگاه کوچک خورشیدی به ظرفیت 

۴۵ مگاوات در کشور راه اندازی شده است.
به  بزرگ  نیروگاه خورشیدی  نیز ۵۷  اکنون  داد:  ادامه  وی 
ظرفیت ۲۸۰ مگاوات و یک هزار نیروگاه کوچک پنج مگاواتی 

در دست ساخت و راه اندازی است .
وزیر نیرو بیان داشت: اجرای طرح برق امید به عنوان یک 
برنامه در بخش خانگی برای گروه پر مصرف ها در دست اقدام 
است که به زودی عملیاتی می شود. در این طرح  پنل های 
کوچک قابل نصب بر روی کولرهای آبی در پشت بام ها نصب 
خواهد شد و بخشی از برق مورد نیاز پرمصرف ها از این طریق 

تامین خواهد شد.
صنعت،  بلکه  خانگی  بخش  در  تنها  نه  افزود:  اردکانیان 
کشاورزی، خدمات و تجاری هر قدر مصرف انرژی را به مرز 
صحیح نزدیک کنیم در تابستان  اوج بار مصرف کمتری 

خواهیم داشت.
وی بیان داشت : در فصل تابستان میزان مصرف برق کشور 
حدود ۵۸هزارو ۲۵۴ مگاوات است که از این مقدار حدود ۲۳ 
هزار مگاوات  مربوط به دستگاه های سرمایشی بوده که رقم 
بالایی است ، اگر  با تنظیم دمای کولرهای گازی محل کار و 
یا منازل مصرف انرژی بین ۱۸ تا ۲۵ درصد کاهش دهیم هیچ 

بیمارستانی دچار قطعی برق نخواهد شد.
وزیر نیرو افزود:  امسال توانستیم انرژی بیشتری عرضه کنیم 
و امکان صادرات برق داشته باشیم  زیرا ما میلیارد ها تومان 
انرژی سرمایه گذاری کرده ایم، در ۴۰ سال گذشته  امکان تبادل 
انرژی با کشورهای همسایه فراهم شده است و جاهایی که 

انرژی لازم نداریم،  می توانیم صادر کنیم.
وی اظهار داشت: زمانی که سه درصد انرژی تولیدی صادر 
میکنیم در واقع ۳۰ درصد نیاز ارزی صنعت برق کشور را تامین 

کرده ایم که در تحریم اتقاق بزرگی است.
اردکانیان گفت: اکنون کشور در بخش ساخت  توربین های 
گازی گام هایی بلندی برداشته و ساخت این توربین ها در 
کلاس های مختلف دنبال می شود ضمن آنکه در برخی 

کلاس های توربین صادر کننده، هستیم.
وزیر نیرو افزود: قرارداد ساخت پنج هزار مگاوات توربین با 
گروه صنعتی  مپنا منعقد شده  که اولین واحد این قرارداد 
در استان هرمزگان راه اندازی شد و واحد دوم امسال نیز راه 

اندازی می شود.
وزیر نیرو در بخش دیگری از سخنانش به موضوع آب استان 
البرز اشاره کرد و گفت: طرح های مختلفی برای تامین آب 

مردم استان البرز در بلندمدت در اولویت قرار گرفته است.
همزمان با سفر وزیر نیرو به استان البرز ۲ هزارو ۲۳۰ پروژه 
برق کشور با صرف سه هزارو ۱۶۰ میلیارد تومان به صورت 
ویدئوکنفرانسی راه اندازی شد که ۲۰۸ پروژه آنها مربوط به 

البرز بود.
همچنین ۲۶ پروژه تامین آب و جمع آوری فاضلاب با اعتبار 

۱۳۲ میلیارد تومان در البرز کلنگ زنی و راه اندازی شد.

ارتباط غیرکلامی شامل اشاره ها، تماس چشمی، لحن صدا 
و حرکت بدن می باشد. گاهی نوع پوشش و سکوت اختیار 
کردن نیز جزو ارتباط غیرکلامی به شمار می رود. در یک 
ارتباط ، پیام ها به دو طریق کلامی و غیرکلامی ارسال می 
شود. اگر بین کلمات ادا شده و حرکات بدن گوینده تضاد 
وجود داشته باشد، گیرنده پیام، بیش تر به حرکات بدن و 
اشاره های غیر کلامی اعتماد می کند. ارتباط غیرکلامی را 

می توان در چهار گروه تقسیم بندی کرد:
جسمی: ارتباط فردی شامل اشاره های چهره ای، لحن 

صدا، بو و
هنرشناسی: ارتباط از طریق موسیقی، بازیگری، نقاشی و 

مجسمه سازی
علائم: شامل پرچم ها، شلیک توپ به پاس احترام، آژیر 

و سوت زدن
نمادها: به کارگیری آداب و رسوم مذهبی، شأن و منزلت 

و جایگاه اجتماعی
آگاهی از ارتباط غیرکلامی، برای مدیران به عنوان رهبران 

سازمانی، به دو دلیل اهمیت دارد:
مدیر به عنوان رهبر گروه برای انجام بهتر وظایف، باید 
های  اشاره  اگر  باشد  داشته  موثری  ارتباط  کارکنان  با 
غیرکلامی کارکنان از سوی مدیر به خوبی تفسیر شود، می 

تواند به آن ها پاسخی مناسب بدهد.
طرز تلقی، نگرش و احساسات کارکنان، از طریق  ارتباط 
غیرکلامی ارسال می شود بعضی از نیازهای فردی مانند 
رشد، قدرشناسی، موفقیت و تشویق، باید در سازمان ارضاء 
شود که لازمه این کار، شناخت و درک این نیازها از سوی 
مدیران و از طریق ارتباط غیرکلامی است. اگر کارکنان 
سازمان درک درستی از اشاره های غیرکلامی داشته باشند، 

سازمان، شانس موفقیت بیش تری دارد.
و  صداقت  صفا،  دهنده  نشان  گوینده،  مستقیم  نگاه 
احساس اعتماد او به شنونده است. نگاه کردن به پایین، 
حاکی از فروتنی و چرخاندن چشمان به بالا، ناشی از 

خستگی گوینده است.
مطالعات نشان داده است که ارتباط غیرکلامی، اطلاعات 
لازم را برای مدیران و کارکنان فراهم می سازد یافته های 

این پژوهش دارای دو جنبه قابل بررسی می باشد:

الف( ویژگی های ثابت

- فاصله: فاصله ای که یک نفر با دیگری رعایت می کند، 
غالبا یک پیام غیرکلامی را منتقل می کند در بعضی از 
فرهنگ ها این فاصله، نشان دهنده نوعی علاقه است در 
حالی که گاهی می تواند ناشی از منزلت اجتماعی تلقی 

گردد.
- طرز قرار گرفتن: بسیاری از افراد به روش های مختلفی 
مانند چهره به چهره، پهلو به پهلو یا حتی پشت به پشت 
دیگران قرار می گیرند برای مثال افراد معاشرتی، به طور 
معمول پهلو به پهلو و افراد رقابت جو، چهره به چهره 

دیگران قرار می گیرند.
- حالت اندامی: بعضی افراد ممکن است روی صندلی، 
صاف بنشینند یا لم بدهند یا هنگام تعامل با دیگران، 
بایستند. این ها عواملی است که باعث انتقال پیام می 

شود.
- تماس جسمی: دست دادن، دست به شانه کسی زدن، 

هل دادن یا دست کسی را محکم گرفتن، همه می توانند 
انتقال دهنده ی پیام ناشی از صمیمیمت و احساس 

محبت یا برعکس، نفرت و بی تفاوتی باشند.

ب( ویژگی های متغیر و پویا

ابروی بالا رفته، خمیازه  - بیان چهره ای: لبخند، اخم، 
اطلاعات  دهنده  انتقال  همه  زدن،  پوزخند  و  کشیدن 
هستند. بیان چهره ای به طور معمول به هنگام ارتباط و با 
توجه به واکنش شنونده، تغییر می کند و در فرهنگ های 

مختلف، می تواند معانی مشترکی داشته باشد.
- حرکات و اشارات: یکی از مهم ترین حرکات و اشارات، 
مربوط به دست هاست که هنگام حرف زدن، کمتر به 
آن توجه می شود. بعضی از حرکات و اشارات مانند گره 
کردن مشت، دارای معانی جهانی است در حالی که سایر 
اشارات و حرکات در فرهنگ های مختلف، دارای معانی 

مختلفی می باشند.
ارتباطات  در  مهم  های  ویژگی  از  یکی  کردن:  نگاه   -
تواند  می  کردن  نگاه  است.  تماس چشمی  اجتماعی، 
انتقال دهنده هیجاناتی مانند محبت یا نفرت، علاقه یا 

بی تفاوت باشد.
روش های غیرکلامی

ویژگی های ثابت و متغیر ارتباط غیرکلامی می توانند 
اطلاعات مهمی را از فرستنده به گیرنده ی پیام منتقل 
کنند. اکنون نگاهی به روش های غیرزبانی انتقال پیام 

می اندازیم:
- زبان بدن: بهترین روش برای دسترسی به توان مدیریتی، 
بلکه  نیست.  کارکنان  های  به حرف  دادن  فقط گوش 
مشاهده حرکات است که کارکنان هنگام حرف زدن انجام 

می دهند.
- حالت چهره: به طور معمول از بیان چهره ای، برای انتقال 
هیجان ها استفاده می کنیم. چهره می تواند نگرش و طرز 
تلقی گوینده باشد. محققان معتقدند که بیان چهره ای، 
بهتر از هر عاملی می تواند وضعیتهیجانی ما را توصیف 
شادی،  تواند  می  چشمان  حالت  مثال  عنوان  به  کند 
غمگینی و یا حیرت ما را بیان کند و با یک لبخند و تبسم 
می تواند صمیمیت، علاقه و محبت را نشان دهد. پایین 
بودن چهره، ابروها و پیشانی چروک شده می تواند ناشی 

از خشم باشد.
- تماس چشمی: یکی از قوی ترین ارتباطات غیرکلامی، 
به طور  ها  در سازمان  است.  تماس چشمی مستقیم 
با کارکنان،  معمول تماس چشمی مدیران در مقایسه 
طولانی تر است. نگاه مستقیم گوینده، نشان دهنده صفا، 
صداقت و احساس اعتماد او به شنونده است. نگاه کردن 
به پایین، حاکی از فروتنی و چرخاندن چشمان به بالا، 

ناشی از خستگی گوینده است.

ارتباط موثر

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛  

ارتباط غیرکلامی در محیط کار
مسکن انرژی

اقتصادی
تحویل اولین خانه های طرح اقدام ملی در ماه آینده

وزیر راه و شهرسازی، گفت: اولین سری واحدهای طرح اقدام ملی مسکن در استان های پیشتاز ماه آینده به 
مردم تحویل خواهد شد. وی ادامه داد: بر این مبنا بازآفرینی شهری و محلات با هدف ایجاد کارکردهای نوین 

و پیشرفته در جهت ارتقای کیفیت زندگی شهری و با استفاده از الگوی ایرانی در دستور کار قرار گرفته است.

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه
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فرهنگی جایزه ایتالیایی ها به »کلاس رانندگی«
کلاس رانندگی ساخته مرضیه ریاحی از دوازدهمین جشنواره جهانی فیلم SiciliAmbiente ایتالیا جایزه گرفت. این 
جشنواره با تمرکز بر موضوعاتی اجتماعی و انسانی همچون محیط زیست، توسعه پایدار، حقوق بشر و... برگزار شد. جایزه دوم 

بخش فیلم کوتاه جشنواره به کلاس رانندگی به کارگردانی مرضیه ریاحی اهدا شد.

مستندساز پیشکسوت؛

»منوچهر طیاب« درگذشت

»حسین انتظامی«:

آثار طیاب در حافظه سینمای ایران خواهد ماند

منوچهر طیاب کارگردان نام آشنای سینمای مستند ایران 
بامداد امروز )سه شنبه،۴ شهریور( در سن هشتادوسه سالگی 

در بیمارستانی در وین از دنیا رفت.
انجمن صنفی کارگردانان سینمای مستند ضمن تایید این 
خبر درگذشت این هنرمند را تسلیت گفت. در پیام انجمن 
صنفی کارگردانان سینمای مستند به این مناسبت آمده 
است: انگار این تلخی را پایانی نیست. بی گمان نام و یادشان 

در فرهنگ ایران زمین جاودان خواهد ماند.
)متولد۱۳۱۶(،  ایرانی  برجسته  مستندساز  طیاب  منوچهر 
و  وین  فنی  دانشگاه  در  معماری  رشته  دانش آموخته  
دانشکده  از  تلویزیون  و  سینما  کارگردانی  فارغ التحصیل 
نمایشی  هنرهای  و  موسیقی  دولتی  آکادمی  سینمایی 
اتریش است. او از سال ۱۳۴۲ با ساخت فیلم سفال به 
مستندسازی روی آورد و نزدیک به ۱۰۰ فیلم ارزشمند میراث 
فرهنگی و تاریخی را کارگردانی کرده است. وی استاد رشته 
سینما در دانشکده هنرهای دراماتیک و تلویزیون، سرپرست 
ارتباطات  رشته سینماتوگرافی و عکاسی دانشکده علوم 
اجتماعی تهران و عضو هیئت داوران یونسکو در جشنواره 

بین المللی فیلم کوتاه لهستان بوده است.
همزمان با برگزاری سیزدهمین دوره جشنواره بین المللی 

سینماحقیقت سال گذشته، ضمن نکوداشت استاد طیاب 
و نمایش آثار منتخب وی، از این پیشکسوت سینمای 
مستند با اهدای نشان فیروزه حقیقت تقدیر شد. طیاب غیر 
از مستندسازی و عکاسی به عنوان شاخه های اصلی فعالیت 
خود، در حوزه ایرانشناسی نیز نامی آشناست و در زندگی 
خود به طور پیوسته برای معرفی ایران با ابزار فیلم و مستند 
تلاش کرد. فیلم سفر در امتداد سرزمین کهن مستندی 
است که به کارگردانی کاوه بهرامی مقدم و تهیه کنندگی رضا 

میرکریمی دربارهٔ منوچهر طیاب ساخته شده است.

رئیس سازمان سینمایی در پیامی ضمن تسلیت درگذشت 
منوچهر طیاب مستندساز پیشکسوت سینما نوشت: آثار در 
خور این استاد در حافظه سینمای ایران به یادگار خواهد 

ماند.
به گزارش »دنیای هوادار«، در پیام »حسین انتظامی« - 
رئیس سازمان سینمایی- آمده است: »فقدان استاد منوچهر 
طیاب معلم بزرگ سینمای مستند و مرد اخلاق اندوهی 
فراموش ناشدنی است. اما آثار در خور این استاد در حافظه 
سینمای ایران به یادگار خواهد ماند. این مصیبت را به 
خانواده ایشان، جامعه سینمای ایران و علاقه مندانشان 

تسلیت می گویم«.
انجمن صنفی کارگردانان سینمای مستند نیز در پیامی 
درگذشت یکی از برجسته ترین کارگردانان سینمای ایران 
را به خانواده سینمای مستند و بستگان ایشان تسلیت 

گفت.
در پیام انجمن صنفی کارگردانان سینمای مستند آمده 
ایران زمین  فرهنگ  در  یادشان  و  نام  »بی گمان  است: 
جاودان خواهد ماند. انگار این تلخی را پایانی نیست. استاد 

منوچهر طیاب از میان ما رفت«.

پیام تسلیت سرپرست فرهنگستان هنر برای درگذشت 
استاد منوچهر طیاب

گروه  و  هنر  فرهنگستان  سرپرست  اسماعیلی  علیرضا 
درگذشت  پی  در  فرهنگستان  این  سینمای  تخصصی 
استاد منوچهر طیاب، عضو پیوسته و عضو گروه تخصصی 

سینمای فرهنگستان هنر طی پیامی تسلیت گفت.
روابط عمومی  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
فرهنگستان هنر، در متن پیام تسلیت آمده است: »استاد 
منوچهر طیاب، فرزند برومند سینمای مستند و تصویرگر 
فرهنگ ایران زمین، صبح روز گذشته دور از وطن، چهره 
در نقاب خاک کشید و جامعه هنری را در غم و اندوهی 

فراوان قرار داد.
استاد طیاب، محقق، نویسنده، پژوهشگر و مستندساز 
خستگی ناپذیر، عمر گرانبار خود را صرف به تصویر کشیدن 
روح بلند ایران گذاشت. وی در عمر مستندسازی خود 
پیوندی عمیق با فرهنگ ایران زمین داشت و به شهادت 
همه فیلم هایی که ساخت و کتاب هایی که نوشت، عشق 

به فرهنگ و هنر میهن در وجود او موج می زد. او در 
سال های جوانی در دانشگاه های معتبر اروپا در پی دانش 
سینما و معماری بود، اما روح بلندش دل در گرو ایران 
و سرزمینش داشت. بی گمان فیلم های مستند منوچهر 
طیاب در تلاش برای جلوة تام و تمام فرهنگ کشورش، 
چون مرجعی مهم برای همه نسل های ایرانی باقی خواهد 

ماند.
فرهنگستان هنر جمهوری اسلامی ایران در نهایت تألم و 
اندوه، مصیبت فقدان این هنرمند فرهیخته را به خانواده 
محترم ایشان و دوستداران و اهالی شریف سینمای ایران 
تعزیت و تسلیت می گوید و از درگاه خداوند متعال برای 
این هنرمند فقید، علو درجات و آرامش ابدی، و برای 

بازماندگان صبر مسئلت می نماید«.
منوچهر طیاب مستندساز برجسته ایرانی )متولد۱۳۱۶(، 
و  وین  فنی  دانشگاه  در  رشته معماری  دانش آموخته  
فارغ التحصیل کارگردانی سینما و تلویزیون از دانشکده 
سینمایی آکادمی دولتی موسیقی و هنرهای نمایشی 
اتریش است. او از سال ۱۳۴۲ با ساخت فیلم سفال به 
مستندسازی روی آورد و نزدیک به ۱۰۰ فیلم ارزشمند 

میراث فرهنگی و تاریخی را کارگردانی کرده است.
وی استاد رشته سینما در دانشکده هنرهای دراماتیک 
عکاسی  و  رشته سینماتوگرافی  تلویزیون، سرپرست  و 
دانشکده علوم ارتباطات اجتماعی تهران و عضو هیئت 
داوران یونسکو در جشنواره بین المللی فیلم کوتاه لهستان 

بوده است.
همزمان با برگزاری سیزدهمین دوره جشنواره بین المللی 
استاد  نکوداشت  ضمن  گذشته،  سال  سینماحقیقت 
طیاب و نمایش آثار منتخب وی، از این پیشکسوت 
سینمای مستند با اهدای نشان فیروزه حقیقت تقدیر 

شد.
طیاب غیر از مستندسازی و عکاسی به عنوان شاخه های 
اصلی فعالیت خود، در حوزه ایرانشناسی نیز نامی آشناست 
و در زندگی خود به طور پیوسته برای معرفی ایران با ابزار 
فیلم و مستند تلاش کرد. فیلم سفر در امتداد سرزمین 
کهن مستندی است که به کارگردانی کاوه بهرامی مقدم و 
تهیه کنندگی رضا میرکریمی درباره منوچهر طیاب ساخته 

شده است.

دریچهسینمای ایران

در جشنواره فیلم برلین؛

جوایز تفکیک جنسیتی حذف می شود

»علی اصغر مونسان« تاکید کرد:

ضربه سنگین کرونا به گردشگری کشور 

جشنواره بین المللی فیلم برلین از سال آینده سنت اهدای جوایز 
بازیگری جداگانه به هنرپیشه های مرد و زن را متوقف کرده و 

این جوایز فارغ از جنسیت به برگزیدگان اهدا خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، 
برلین دیروز )دوشنبه، سوم  برگزاری جشنواره فیلم  متولیان 
شهریور( اعلام کردند از سال آینده جوایز بهترین بازیگر در چهار 
شاخه بازیگر اصلی و مکمل مرد و زن در هم ادغام شده و در 
قالب دو خرس نقره ای برای بهترین بازیگر نقش اصلی و مکمل 

به برگزیدگان اهدا خواهد شد.
ماریته ریسنبیک )Mariette Rissenbeek( مدیر اجرایی و کارلو 
چاتریان )Carlo Chatrian( مدیر هنری این جشنواره در یک 
بیانیه مشترک عنوان کردند: تفکیک نکردن جوایز بازیگری با 
توجه به جنسیت هنرپیشه ها، نشانی از آگاهی جنسیتی بیشتر 

در صنعت فیلمسازی است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی هالیوود ریپورترز، برگزارکنندگان این 
جشنواره در هفته های آتی تغییرات دیگری که در ساختار این 
رویداد اعمال شده را نیز اعلام می کنند. از جمله این تغییرات 
می توان به تعداد فیلم های دعوت شده به رویداد سال ۲۰۲۱ و 
جایگزینی جایزه خرس نقره ای آلفرد بوئر با یک جایزه جدید با 
عنوان خرس نقره ای هیئت داوران اشاره کرد. جایزه آلفرد بوئر 
برای گرامیداشت یاد بنیان گذار این جشنواره سینمایی به این 
نام نامگذاری شده است. متولیان جشنواره برلین امسال پس 

از افشاگری ها درباره گذشته سیاه بوئر به عنوان یکی از اعضای 
فعال حزب نازی و عضو بلندپایه وزارت پروپاگانداری این حزب، 

اهدای این جایزه را تعلیق کردند.
رویدادهای  آخرین  از  یکی  برلین  فیلم  بین المللی  جشنواره 
سینمای معتبری بود که قبل از شروع قرنطینه، در اروپا برگزار 
شد. هفتاد و یکمین دوره این جشنواره سینمایی از ۱۱ تا ۲۱ 
فوریه سال ۲۰۲۱ )۲۳ بهمن تا ۳ اسفند ۹۹( به صورت ترکیبی از 

رویدادهای حضوری و برخط، برگزار می شود.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با اشاره به 
جایگاه صنعت گردشگری در ایران، گفت: شیوع ویروس کرونا 

به گردشگری کشور ضربه سنگینی وارد آورد
به گزارش »دنیای هوادار«، »علی اصغر مونسان« شامگاه گذشته 
در برنامه گفت وگوی ویژه خبری با اشاره به جایگاه صنعت 
گردشگری در کشور، افزود: این صنعت جایگاه خود را پیدا کرده 

بود که با شیوع کرونا دچار افت در این زمینه شدیم.
مونسان با اشاره به اینکه صنعت گردشگری در دنیا یکی از 
صنایع پر رونق تا قبل از کرونا بود، اظهار کرد: روند رشد این 
صنعت نسبت به سایر بخش ها و صنایع بالاتر بود؛ گردشگری 
در سال ۲۰۱۹ میلادی ۱۱.۷ میلیارد دلار سهم جی دی پی را 
به خود اختصاص داد؛ لذا روند رو به رشد قابل ملاحظه ای را 

طی کردیم.
او با بیان اینکه در سال ۲۰۱۹ سازمان جهانی ما را به لحاظ 
سرعت رشد گردشگر خارجی در دنیا معرفی کرد، افزود: صنعت 
گردشگری در کشور جایگاه خود را پیدا کرده بود که با موضوع 
کرونا مواجه شدیم و این موضوع باعث افت شدید گردشگری 
در دنیا و به تبع آن در کشور ما شد؛ در سه ماهه سال نخست 
گذشته حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار گردشگر خارجی داشتیم 
که امسال این تعداد به عدد ۷۴ نفر رسیده که تقریباً به صفر 

نزدیک شده است.
مونسان با اشاره به تبدیل سازمان میراث فرهنگی،  گردشگری 
و صنایع دستی به وزارتخانه، اظهار کرد: این امر موجب شد تا 
این مجموعه در تصمیمات کشوری، در هیأت دولت و در نظام 
بودجه ریزی جایگاه بهتری پیدا کند اما بودجه ما ۵۰ درصد 

آخرین وزارتخانه، یعنی وزارت ورزش است.
وی بودجه کنونی وزارت میراث فرهنگی و گردشگری را متناسب 
با ظرفیت های کشور ندانست و گفت: نظام برنامه ریزی کشور 
باید گردشگری را در اولویت های خود قرار دهد زیرا ایران از 
ظرفیت های تاریخی و طبیعی بی نظیری برخوردار است، 
ظرفیت این صنعت به قدری است که با کمترین هزینه ها می 

توان در آن شغل ایجاد کرد.

مونسان با اشاره به ایجاد ۳۶۵ هزار شغل در حوزه گردشگری 
در دولت دوازدهم، گفت :حجم سرمایه گذاری برای ایجاد این 
مشاغل بسیار کم بوده و بیشتر افرادی که صاحب این مشاغل 

شده اند نیز از جوانان کشور بودند.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با بیان اینکه 
در بسیاری از کشورها گردشگری را به عنوان یک میانبر توسعه 
می دانند، گفت: همچنان گردشگری در اولویت ما قرار ندارد در 
حالی که  ایران در حوزه میراث فرهنگی در رتبه نهم جهانی در 

حوزه طبیعت گردی رتبه دهم  قرار دارد.
توسعه  برای  ذاتی  های  ظرفیت  ایران  مونسان،  گفته  به 
گردشگری را داراست و اگر در صدر اولویت ها قرار بگیرد در 

مدتی کوتاه ارتقاء زیادی  پیدا می کند.
وی با اشاره به اینکه درآمدهای ارزی حاصل از گردشگری به 
خزانه دولت واریز نمی شود، گفت: هم اکنون به دلیل نبود 
گردشگر خارجی و در نتیجه نبود  ارز حاصل از حضور  آنها با 
کاهش ارز در کشور مواجه شده ایم. زیرا بخشی از ارز در بازار 
ناشی از همان گردشگران خارجی در ایران بود که حالا به دلیل 

شیوع کرونا  حضور ندارند.
مونسان گفت: کارشناسان اقتصادی  توجهی  به وجود این ارز 
در کشور نمی کردند، چون این ارز حاصل از گردشگر خارجی 
مانند نفت وارد خزانه کشور نمی شد که واضح باشد. ولی حالا 
نبود آن ها قابل فهم است، شیوع کرونا اهمیت حضور گردشگر 

خارجی را بیش از بیش پبیش معلوم کرد.
وی درباره تبدیل سازمان میراث فرهنگی گردشگری و صنایع 
دستی به وزارتخانه نیز گفت: پس از از این اتفاق تغییر خاصی 
در ساختار وزارتخانه بر اساس قوانین نیفتاد و این وزارتخانه 

عریض و طویل نشد.
مونسان اضافه کرد: موضوع  نظارت نیز برای وزارتخانه تغییر 
نکرده، چون پیش از این نیز نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
بر سازمان میراث فرهنگی و گردشگری نظارت می کردند آنچه 
ثبات  دارد  اهمیت  وزارتخانه  به  این سازمان  تبدیل  از  پس 

مدیریتی این ارگان است.

میراث فرهنگی
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فقط دو مقصد برای لیونل مسی وجود داردورزشی
روز گذشته خبر تمایل لیونل مسی به جدایی از بارسلونا منتشر شد و این اخبار به بمب دنیای فوتبال در این مدت تبدیل شده 
است. از همین حالا گمانه زنی های در مورد مقصد احتمالی این فوق ستاره آغاز شده، اما نشریه اسپورت در گزارشی تنها دو 

تیم منچستریونایتد و پاری سن ژرمن را گزینه هایی خواند که قادرند برای خرید لیونل مسی اقدام کنند.

شاگرد خلف مکتب ناصرخان؛

»مهرداد خادمی«؛ سربلند جنگ نابرابرها

یکی از بدترین خصلت هایی که یک انسان می تواند داشته 
باشد، فراموشکاری است، یعنی یادمان نماند که چه کسانی 
چه کارهایی انجام دادند و برای ما از چه چیزهایی گذشتند، 

متاسفانه فوتبال ایران فراموشکار و کم حافظه کم ندارد.
پایان لیگ دسته دوم کشور برای خیلی ها خوشایند نبود، 
اتفاقات  ایران حواشی و  از فوتبال  این سطح  همیشه، 
عجیب و غریبی داشته است و امسال هم قلب خیلی ها از 

وقایع زشت لیگ دسته دوم کشور شکست.
شاید »مهرداد خادمی« یکی از اولین نفراتی بود که با بی 
مهری های بی سابقه ای مواجه شد، خ»یبر خرم آباد« با 
بازیکنانی جوان و در جنگی نابرابر به مصاف تیم هایی رفت 
که تا دندان مسلح بودند و امکانات و شرایطشان با خیبر 

زمین تا آسمان متفاوت بود.
خادمی یک فصل در خرم آباد شکست نخورد، بهترین خط 
دفاع تاریخ لیگ دو را به ثبت رساند اما چه شد که خادمی 
با این آمار درخشان به لیگ یک صعود نکرد؟ خیبر با 
هدایت خادمی، بیش از نیمی از فصل را در صدر جدول بود 

و کابوس تمامی تیم های لیگ دویی شده بود.
خادمی مردانه جنگید و برخلاف خیلی از تیم هایی که 
بنا به دلایل مشخص حریفانشان در چندین مسابقه در 
زمین حضور پیدا نمی کردند و امتیازات مفت و مجانی به 
حسابشان واریز می شد، با شرافت کار کرد، اما چه فایده که 

کار سالم در این فوتبال آخر عاقبت ندارد.
کار  خادمی  مهرداد  اند،  کرده  فراموش  ها  خیلی  گویا 
با صنعت نفت آبادان در لیگ برتر را رها کرد تا در تیم 
زادگاهش خدمت کند، تیمی بحران زده که به لیگ دو 
سقوط کرده بود و هیچ چیزی نداشت را تحویل گرفت و با 
دست های خالی، پس از سه فصل خون دل خوردن یک 
مدعی تراز اول تحویل داد، اما حالا بعضی ها دم از انتقاد 
او می زنند، دوستانی که بنا به امتیازات و امکانات خاصی 

یاد تیمداری افتادند باید کمی کلاهشان را قاضی کنند و 
انصاف را سرلوحه انتقاداتشان قرار دهند، خادمی در خیبر 

خرم آباد از هیچ همه ساخت.
یک زمانی خیبر، حتی خرج سفر را هم نداشت، اما باز هم 
خادمی ماند، بر هیچکس پنهان نیست که خادمی در خیبر 
کاری کرد کارستان، نتایج خادمی در خیبر را باید در تاریخ 

این باشگاه بنویسند.
شاگردی  افتخار  اش،  بازی  دوران  در  خادمی  مهرداد 
ناصرخان حجازی را داشت، او این فصل به رسم از مکتب 
پاک ناصرخان و به الگو از این بزرگمرد فوتبال ایران، سالم 
کار کرد و زیر بار ظلم نبرد، با آنکه بنا به شرایط و وضعیت 
بسیار بد لیگ دو، نتوانست با خیبر لیگ یکی شود، اما با 
این حال تا روز آخر مردانه برای هدفش تلاش کرد و تا 

آخرین دقایق ایستاد.
جای پرسش است چطور بعضی از تیم های بالای جدول، 
برد های هفت، هشت و نه گله را جشن می گرفتند و حتی 
دو سه تیم در مقابلشان بازی نمی کرد و امتیاز رایگان به 
جیب می زدند و با همین شرایط صعود کردند؟ وقتی می 
خواهید عملکرد خیبر با مهرداد خادمی را قضاوت کنید، 
اتفاقات غیر فوتبالی و جدا از اخلاق و منش ورزشی حاکم 

بر لیگ های پایین تر را هم در نظر بگیرید.
مهرداد خادمی، سربلند این جنگ نابرابر است، شاید به 
مذاق دوستان خوش نیاید که برای فصل بعد خیبر را با 
خادمی ببینند، اما هواداران خیبر و مردم خرم آباد به هبچ 
وجه نباید زحمت های مهرداد خادمی در تیم شهرشان را 
فراموش کنند، حالا اگر می خواهند تغییری هم انجام 
دهند باید در نهایت احترام باشد و جایگاه و مقام خادمی 
حفظ شود، منتظریم ببینیم افرادی که می خواهند به خیبر 
بیایند، می توانند به رکوردهای یک فصل بدون شکست 
در خرم آباد، بهترین خط دفاع تاریخ لیگ دو و کسب 
۴۹ امتیاز که بیشترین امتیاز تاریخ باشگاه خیبر در این 
مسابقات بود، برسند؟ یا فصل بعد بازهم به تغییر کادرفنی 

روی می آورند.
تیم خیبر، در بعد فنی هیچ چیزی از تیم های دیگر کمتر 
نداشت، تازه یک سرو گردن از همین تیم هایی که لیگ 
یکی شده اند، بهتر هم بود، اما هر تیم برای موفقیت، نیاز 
به همه ی جوانب دارد و کادرفنی نمی تواند تنها مقصر 

ناکامی خیبر باشد...

توپ و تورحرف آخر

»فریده شجاعی«:

سهمیه بندی ملی پوشان بسکتبال در لیگ منطقی نیست

خادم الشریعه در ترکیب تیم رویایی المپیاد جهانی شطرنج

با قرعه کشی لیگ برتر؛ 

هندبال زنان از چهارم مهر آغاز خواهد شد

نایب رئیس زنان فدراسیون بسکتبال گفت: منطقی نیست که 
ملی پوشان را در لیگ برتر سهمیه بندی کنیم زیرا ممکن است 

برخی از تیم ها آنان را جذب نکنند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »فریده شجاعی« روز 
گذشته با اعلام این مسئله اظهار داشت: جلسه ای با ۱۴ نماینده 
باشگاه ها داشتیم که یکی از نمایندگان حضور نداشت.  این 
جلسه برای برگزاری لیگ برتر بسکتبال زنان برگزار شد و به مدت 
سه ساعت طول کشید. قرار شد تا باشگاه ها تا ۱۵ شهریور آمادگی 
خود را برای حضور در لیگ اعلام و اول مهر هم تیم ها باید 

ورودی ۲۰ میلیون تومان را واریز کنند.
وی افزود: ۱۵ مهر هم زمان قرعه کشی لیگ برتر است و از اول 
آبان هم مسابقات شروع می شود. پیشنهاد ما نیز برای برگزاری 
مسابقات به صورت نیمه متمرکز است اما قرار شد تا در ۱۵ 
شهریور نقطه نظرات تیم ها و باشگاه ها را در این زمینه بپرسیم. 
اگر نیمه متمرکز باشد مسابقات باید به شیوه دیگری برگزار شود.

نایب رئیس فدراسیون بسکتبال عنوان کرد: در فصل گذشته 
۱۲ تیم حضور داشتند و امسال ۱۵ تیم برای حضور در لیگ 
اعلام آمادگی کردند. اما احتمال اینکه ۲ تیم انصراف دهند، زیاد 
است. باید صبر کنیم تا تعداد تیم ها مشخص شود. تیم های 
زیاد کیفیت بازی ها را کم می کنند و با ۱۲ تیم مسابقات لیگ 

کیفیت بهتری خواهد داشت.
وی همچنین خاطرنشان کرد: نمی توانیم برای هر تیمی تعداد 
جذب ملی پوشان را مشخص و محدود کنیم. زیرا در بخش سه 
به سه، زیر ۲۳ سال، جوانان و بزرگسالان ملی پوشان زیادی داریم 
و نمی خواهیم تا تیم ها ضعیف شوند. برخی از مربیان گفته اند 
که ۵ یا ۶ بازیکن را سال هاست در اختیار دارند و آنان را ساخته اند 
و نمی توانند به تیم دیگری بدهند. منطقی نیست تا ملی پوشان 

را سهمیه بندی کنیم زیرا ممکن است برخی از تیم ها آنان را 
جذب نکنند.

شجاعی ادامه داد: برای اولین بار در فصلی که گذشت برای 
تیم های اول تا سوم پاداش ناچیزی را در نظر گرفتیم و به آنان 
پرداخت شد اما در فصل آینده پرداخت این پاداش ها بستگی به 
حامی مالی دارد و  به دنبال این هستیم تا حامی مالی خوبی 

برای این موضوع جذب کنیم.
وی در خصوص مسابقات پیش روی تیم ملی بسکتبال زنان 
گفت: برای شروع تمرینات تیم ملی مشکلی نداریم و همه چیز 
آماده است اما باید منتظر بمانیم که فیبا چه برنامه ای برای 
مسابقات جهانی و آسیایی در نظر گرفته و بعد از آن برنامه ریزی 

کنیم.

فدراسیون بین المللی شطرنج )فیده( از عملکرد نفر نخست 
شطرنج زنان ایران در المپیاد جهانی تقدیر کرد و او را در بین 

بازیکنان تیم رویایی قرار داد.
»سارا  درخشان  عملکرد  از  شطرنج  بین المللی  فدارسیون 

خادم الشریعه« نفر نخست ریتینگ شطرنج زنان ایران تقدیر کرد. 
این شطرنج باز جوان که به همراه تیم ملی ایران در مسابقات 
المپیاد آنلاین شطرنج شرکت کرده بود موفق شد از هشت دیدار 

هفت امتیاز به دست آورد.
درخشش خادم الشریعه باعث شد که فدراسیون بین المللی به 
تمجید از این شطرنج باز بپردازد. نفر اول شطرنج زنان ایران با 
کارنامه ای که در این رقابت ها به دست آورد، موفق شد در بخش 
برترین بازیکنان زن این مسابقات قرار گیرد و نام او در لیست 
تیم رویایی مرحله گروهی المپیاد آنلاین جهانی به ثبت رسید.

تیم ملی شطرنج ایران که در المپیاد آنلاین شطرنج ۲۰۲۰ 
شرکت کرده بود به جایگاه چهارمی بسنده کرد و از رسیدن به 
مرحله بعدی باز ماند. در این دوره که به صورت آنلاین برگزار 
شد یک اتفاق ویژه دیگر برای تیم ملی ایران رخ داد. »پرهام 
مقصودلو« که عنوان قهرمانی جوانان جهان را در کارنامه دارد 
توانست »ویشی آناند« قهرمان نامدار شطرنج جهان را شکست 

دهد.

برتر  لیگ  رقابت های  دوره  شانزدهمین  قرعه کشی  مراسم 
هندبال زنان برگزار شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، مراسم قرعه کشی شانزدهمین دوره 
لیگ برتر هندبال زنان روز گذشته در سالن  فارسی آکادمی ملی 

المپیک برگزار شد.
در این دوره از لیگ برتر هشت تیم ذوب آهن و فولاد مبارکه از 
اصفهان، کربنات سدیم فیروزآباد فارس، شهید شاملی کازرون، 
اشتادسازه مشهد، تاسیسات دریایی تهران، پرسپولیس بهبهان 
و سنگ آهن بافق شرکت کردند که در ۲ گروه چهار تیمی 

قرار گرفتند.
در گروه اول تیم های اشتادسازه مشهد، کربنات سدیم فیروزآباد، 
پرسپولیس بهبهان  و فولاد مبارکه سپاهان و در گروه دوم 
تیم های شهید شاملی کازرون، سنگ آهن بافق، ذوب آهن 

اصفهان و تاسیسات دریایی تهران قرار دارند.
همچنین بازی ها به صورت رفت و برگشت و متمرکز و در چند 
مرحله  نجام خواهد شد و از هر گروه ۲ تیم به جمع چهار تیم 

برتر راه خواهد یافت.
لیگ برتر هندبال زنان از چهارم مهر برگزار می شود.

پایه

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار

مهرداد خادمی در دوران بازی اش، افتخار شاگردی ناصرخان حجازی را داشت، او 
این فصل به رسم از مکتب پاک ناصرخان و به الگو از این بزرگمرد فوتبال ایران، 
سالم کار کرد و زیر بار ظلم نبرد، با آنکه بنا به شرایط و وضعیت بسیار بد لیگ دو، 
نتوانست با خیبر لیگ یکی شود، اما با این حال تا روز آخر مردانه برای هدفش تلاش 

کرد و تا آخرین دقایق ایستاد.
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